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Kommunfullmäktige  2001-05-22 1 (50)

Plats och tid Stadshuset klockan 17.00 – 22.30

Beslutande Enligt förteckning på s. 2 

Övriga närvarande Enligt förteckning på s. 2 och 3

Utses att justera Beatrice Philipson och Kjell Tengelin 

Justeringens plats och tid Stadskontoret tisdagen den 5 juni 2001, klockan 8.00

Underskrifter Sekreterare ______________________________________________ Paragrafer 117 – 147    
 Yvonne Johnsson

Ordförande _______________________________________________
Lennart Persson (fp)

Justerande _______________________________________________
Beatrice Philipson (spi)                            Kjell Tengelin (m)

ANSLAG/BEVIS
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum 2001-05-22
Datum för
anslagets uppsättande

Datum för
2001-06-05 anslagets nedtagande  2001-06-27

Förvaringsplats
för protokollet Stadskontoret
Underskrift ______________________________

Helén Bergström
Utdragsbestyrkande
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NÄRVARANDE

Beslutande

Ledamöter
Hans Bergfelt (m), (1)
Hans-Ove Nilson (m)
Kjell Tengelin (m) 
Claes Olsson (m), (3)
Suzan Gelesits (m)
Thomas Claéson (m)
Bengt Möndell (m)
Kenneth Wallin (m)
Lennart Sandberg (m)
Bengt Hedberg (m)
Kaj Johansson (s), (5)
Kenneth Dahlgren (s), (7)
Birgit Svanteson (s)
Ralf Lorentzon (s), (1)
Raili Pedersen (s)
Lars-Erik Möse (s)
Matti Riukka (s)
Maj-Lis Dahlgren (s), (7)
Mabel Hagman (s)
Patrik Karlsson (s)
Marion Carlsson (s)
Inga-Lill Görloff (s)
Jan Johansson (s)
Maj Keidser (s)
Lars-Axel Karlsson (s)
Marita Aronson (fp), (1)
Dagmar Callgard (fp)
Stefan Robertson (fp)
Rosi Tholin (fp)
Lennart Persson (fp)
Bengt Spiik (c)
Maija Savolainen (v)
Peter Westlund (v), (10)
Roger Pettersson (v)
Åke Nises (v)
Yvonne Gillberg (v)
Jan Kronberg (v), (1)
Laila Åkerberg (mp)

Hans Sternlycke (mp)
Kent Helgesson (mp)
Marie-Anne Halonen (mp)
Peter Johnson (kd)
Åke Bergendahl (kd)
Birgitta Mattsson (kd)
Benny Strandberg (kd), (1, 14)
Marie Berg (kd)
Hans-Olof Engvall (kd)
Sonja Gustafsson (spi)
Bengt Blomstrand (spi)
Lars G Andersson (spi)
Beatrice Philipson (spi)

Tjänstgörande ersättare

Ingela Ohldin (m)
Marie Follin (m)
Bengt Nilsson (m)
Lars-Erik Malmfelt (m), (2, 4)
Roland Alkvik (s), (6)
Benno Glimmerfalk (s)
Jonny Blomgren (s), (8, 2)
Berndt Runberg (s)
Berith Stålhammar (s)
Lennart Wallensäter (s)
Margareta Krakowski (s)
Ingemar Johansson (c)
Kristina Darenberg (v), (11)
Lennart Svensson (v), (2)
Gunborg Hermansson (kd)
Ivar Gustafsson (kd), (2, 15)

Övriga närvarande

Ersättare
Lars-Erik Malmfelt (m), (3, 1) 
Roland Alkvik (s), (5)
Jonny Blomgren (s), (16, 1)
Göran Levin (fp), (9)

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Övriga närvarande forts.

Kristina Darenberg (v), (10)
Lennart Svensson (v), (1)
Karina González (v)
Bertil Lyckå (mp), (12)
Marianne Ahlqvist (mp)
Ivar Gustafsson (kd), (1, 14)
Gun-Britt Hansson (kd)
Gun André (spi)
Hans Svensson (spi), (13)

Tjänstemän 
Yvonne Johnsson, stadskontoret 
Jan Persson, ”- 
Jan Rösman, ”-  
 
(1) = exkl. § 124 
(2) = § 124
(3) = 17.00 – 21.20, § 117 – 127 
(4) = 21.20 – 22.30, § 128 – 147
(5) = 19.30 – 22.30, § 127 – 147
(6) = 17.00 – 19.30, § 117 – 126 
(7) = 17.55 – 22.30, § 122 – 147
(8) = 17.00 – 17.55, § 117 – 121 
(9) = 19.20 – 22.30
(10) = 17.50 – 22.30, § 121 – 147
(11) = 17.00 – 17.50, § 117 – 120 
(12) = 17.00 – 21.30 
(13) = 17.00 – 21.00 
(14) =  exkl. § 125
(15) =  § 125
(16) =  17.55 – 21.10

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Utdrag: § 117
Bengt Johansén
Valberedningen Meddelanden m.m.

Ordföranden meddelar att följande skrivelser m.m. kommit in till kommun-
fullmäktige

1. Dnr 545/00 214
Länsstyrelsens beslut den 11 april 2001 med avslag på överklagande av 
kommunfullmäktiges beslut om antagande av detaljplan för fastigheten 
Ranntorp 4:1, Skånhällaskolan i Lindome.

2. Dnr 257/01 110
Begäran från Bengt Johansén (v) om befrielse från uppdraget som ersättare 
i arbets- och familjestödsnämnden.

Kommunfullmäktiges  beslut

Bengt Johansén befrias från sitt uppdrag, och avsägelsen remitteras till val-
beredningen.

Länsstyrelsens beslut läggs till handlingarna.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Handling 2001:31
Utdrag: § 118 Dnr 47/99 734
Lars G Andersson

Svar på motion om förbehållsbelopp för personer i särskilda 
boenden

Kommunfullmäktige beslutade den 27 januari 1999 (§ 10) att till kommun-
styrelsen för beredning överlämna en av Sveriges Pensionärers Intressepartis 
fullmäktigegrupp genom Lars G Andersson undertecknad motion.

I motionen föreslås att fullmäktige skall besluta att höja förbehållsbeloppet 
till att motsvara 45 % av hel ålderspension (d.v.s. folkpension inkl. pensions-
tillskott) som ett lägsta förbehållsbelopp per månad. 

Ärendeberedning

Se vård- och omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse den 22 april 1999.

Vård- och omsorgsnämnden avstyrker motionen den 20 maj 1999 (§ 63), 
i avvaktan på resultatet av den statliga avgiftsutredningen ”Bo tryggt, betala 
rätt” som lämnats till regeringen den 31 mars 1999.

Arbetsutskottet bordlade den 8 juni 1999 (§ 180) ärendet tills riksdagen tagit 
beslut med anledning av avgiftsutredningen.

Arbetsutskottet uppdrog den 13 mars 2000 (§ 76) åt vård- och omsorgs-
nämnden att yttra sig över förslag om ändrat förbehållsbelopp i de särskilda 
boendeformerna.

Se vård- och omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse den 2 maj 2000.

Se vård- och omsorgsnämndens protokoll den 18 maj 2000 (§ 74). Nämnden 
föreslår att om en översyn av avgiftstaxan skall göras avseende förbehålls-
beloppen skall det gälla både särskilda boenden och hemtjänst.

Arbetsutskottet remitterade den 14 augusti (§ 182) ärendet till budget-
beredningen.

Se vård- och omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse den 18 augusti 2000.

Budgetberedningen har behandlat ärendet den 13 oktober 2000 (§ 28). 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 118 forts.

Se stadskontorets tjänsteskrivelse den 16 januari 2001.

Kommunstyrelsen har upprättat förslag till beslut den 7 februari 2001 (§ 40).

Kommunfullmäktige har bordlagt ärendet i § 73 och 101/2001.

Kommunfullmäktiges beslut i enlighet med kommunstyrelsens förslag

Kommunfullmäktige beslutar att motionen skall anses vara besvarad med 
hänvisning till ärendets behandling i samband med budget för 2001.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Handling 2001:32
Utdrag: § 119 Dnr 209/00 706
Hans-Ove Nilson
Vård- och omsorgs- Svar på motion om vårdavgifter inom äldreomsorgen
nämnden

Kommunfullmäktige beslutade den 26 april 2000 (§ 92) att till kommun-
styrelsen för beredning överlämna en av Moderata samlingspartiet genom 
Hans-Ove Nilsson undertecknad motion.

I motionen föreslås att 

”vård- och omsorgsnämnden ges i uppdrag att utarbeta en taxa som bygger 
på samma avgift oberoende av inkomst, med undantag för att det lagstadgade 
s.k. förbehållsbeloppet finns i botten på taxan”.

Ärendeberedning

Se vård- och omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse den 18 augusti 2000.

Vård- och omsorgsnämnden överlämnar den 24 augusti 2000 (§ 107) vård-
och omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse som eget yttrande i ärendet.

Handikapprådet avstyrker den 24 juli 2000 motionen. Om utrymme finns i 
vård- och omsorgsnämndens budget, anser rådet att det i första hand skall 
användas för höjning av det s.k. förbehållsbeloppet.

Arbetsutskottet remitterade den 11 september 2000 (§ 235) ärendet till 
budgetberedningen.

Se vård- och omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse den 18 augusti 2000.

Se vård- och omsorgsnämndens protokoll den 24 augusti 2000 (§ 108).
Nämnden önskar en överläggning med kommunstyrelsen eller budgetbered-
ningen för att underlätta arbetet med att vid ev. avgiftsförändring ta fram ett 
konkret förslag vars konsekvenser kan förutses såväl för kommunen som för 
den enskilde.

Se budgetberedningens protokoll den 13 oktober 2000 (§ 24).

Se stadskontorets tjänsteskrivelse den 16 januari 2001.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 119 forts.

Kommunstyrelsen har den 7 februari 2001 § 41 upprättat följande förslag 
till beslut

- Fullmäktige beslutar att motionen skall anses vara besvarad med 
hänvisning till ärendets behandling i samband med budget för 2001.

Kommunfullmäktige har bordlagt ärendet i § 74 och 102/2001.

Anföranden

Anföranden hålls av Hans-Ove Nilson (m), Lars G Andersson (spi), Laila 
Åkerberg (mp), Ralf Lorentzon (s) och Lars-Axel Karlsson (s).

Yrkanden

Hans-Ove Nilson, med instämmande av Lars G Andersson och Laila 
Åkerberg, yrkar att ärendet återremitteras till vård- och omsorgsnämnden 
för komplettering av beslutsunderlag.

Ralf Lorentzon, med instämmande av Lars-Axel Karlsson, yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på återremissyrkandet och finner att det 
bifalles.

Omröstning

Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande propositions-
ordning

Ja-röst för bifall till återremissyrkandet.
Nej-röst för avslag på detsamma.

Omröstningsresultat

Kommunfullmäktige har med 35 nej-röster mot 19 ja-röster beslutat avslå 
återremissyrkandet. 6 ledamöter av avstår från att rösta. (En frånvarande 
ledamot saknade ersättare). Se omröstningsbilaga.

Ordföranden ställer därefter proposition på kommunstyrelsens förslag och 
finner att det antas.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 119 forts.

Kommunfullmäktiges beslut i enlighet med kommunstyrelsens förslag

Kommunfullmäktige beslutar att motionen skall anses vara besvarad med 
hänvisning till ärendets behandling i samband med budget för 2001.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande



OMRÖSTNINGSBILAGA Kommunfullmäktige 2001-05-22
 § 119 § § § § 

1 2 3 4 5
Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst

Roland Alkvik (s) 1
Suzan Gelesits (m) 1
Berndt Rundberg (s) 1
Hans Bergfelt (m) 1
Mabel Hagman (s) 1
Ralf Lorentzon (s) 1
Benny Strandberg (kd) 1
Marita Aronson (fp) 1
Jan Kronberg (v) 1
Hans-Ove Nilson (m) 1
Kjell Tengelin (m) 1
Ingela Ohldin (m) 1
Claes Olsson (m) 1
Marie Follin (m) 1
Thomas Claéson (m) 1
Bengt Möndell (m) 1
Kenneth Wallin (m) 1
Lennart Sandberg (m) 1
Bengt Hedberg (m) 1
Bengt Nilsson (m) 1
Benno Glimmerfalk (s) 1
Jonny Blomgren (s) 1
Birgit Svanteson (s) 1
Raili Pedersen (s) 1
Lars-Erik Möse (s) 1
Matti Riukka (s) 1
Maj-Lis Dahlgren (s) saknar ers.
Patrik Karlsson (s) 1
Marion Carlsson (s) 1
Berith Stålhammar (s) 1
Inga-Lill Görloff (s) 1
Jan Johansson (s) 1
Maj Keidser (s) 1
Lars-Axel Karlsson (s) 1
Lennart Wallensäter (s) 1
Margareta Krakowski (fp) 1
Dagmar Callgard (fp) 1
Stefan Robertson (fp) 1
Rosi Tholin (fp) 1
Ingemar Johansson (c) 1
Bengt Spiik (c) 1
Maija Savolainen (v) 1
Kristina Darenberg (v) 1
Roger Pettersson (v) 1
Åke Nises (v) 1
Yvonne Gillberg (v) 1
Laila Åkerberg (mp) 1
Hans Sternlycke (mp) 1
Kent Helgesson (mp) 1
Marie-Anne Halonen (mp) 1
Peter Johnson (kd) 1
Åke Bergendahl (kd) 1
Birgitta Mattsson (kd) 1
Marie Berg (kd) 1
Hans-Olof Engvall (kd) 1
Gunborg Hermansson (kd) 1
Sonja Gustafsson (spi) 1
Bengt Blomstrand (spi) 1
Lars G Andersson (spi) 1
Beatrice Philipson (spi) 1
Lennart Persson (fp) ordf. 1
Summa 19 35 6
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Handling 2001:50
Utdrag: § 120 Dnr 837/97 701
Laila Åkerberg
Vård- och omsorgs- Svar på motion om utredning av behovet av äldreombudsman
nämnden

Kommunfullmäktige beslutade den 23 oktober 1997 (§ 152) att till kommun-
styrelsen för beredning överlämna en av Miljöpartiet de Gröna genom Laila 
Åkerberg undertecknad motion.

I motionen föreslås att fullmäktige skall uppdra åt socialnämnden att utreda 
behovet av äldreombudsman.

Ärendeberedning

Se socialtjänstens tjänsteskrivelse den 1 december 1997.

Socialnämnden avstyrker motionen i § 43/1998.

Pensionärsrådet har den 16 februari 1998 (§ 9) föreslagit att motionen skall 
avslås.

Se stadskontorets tjänsteskrivelse den 15 december 1998.

Kommunstyrelsen föreslog i § 36/1999 att motionen skulle bifallas.

Kommunfullmäktige återremitterade i § 25/1999 ärendet till kommunsty-
relsen för ev. samarbete med annan eller andra kommuner om äldreombuds-
man.

Se stadskontorets tjänsteskrivelse den 20 oktober 1999.

Kungälv, Partille, Lerum, Härryda och Kungsbacka tillfrågades. Endast 
Kungsbacka anmälde visst intresse.

Kommunstyrelsen upprättade följande förslag den 8 augusti 2000 (§ 195)

- Fullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att låta inrätta en äldre-
ombudsman fr.o.m. den 1 januari 2001.

- Motionen skall därmed anses vara besvarad.

Motionen behandlades i kommunfullmäktige den 30 augusti 2000 (§ 141). 
(Se kommunfullmäktiges handling 2000:68).

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 120 forts.

Kommunfullmäktige informerades den 30 augusti 2000 (§ 141) om att 
Kungsbacka kommunstyrelse den 23 augusti 2000 beslutat arbeta vidare 
på ett förslag om gemensam äldreombudsman med Mölndal.

Kommunfullmäktige återremitterade den 30 augusti 2000 (§ 141) ärendet till 
kommunstyrelsen.

Även Partille och Härryda anmälde intresse av att delta.

Bengt Odeholm och Anders Einarsson, redogjorde den 15 januari 2001 (§ 2) 
för planerna för äldreombudsman i Partille. Personen skall även vara handi-
kappombudsman. 

Mölndals kommuns handikappråd föreslog den 18 september 2000 (§ 28) att 
kommunstyrelsen låter utreda behovet av handikappombudsman.

PRO i Mölndal och SPF i Mölndal har i en gemensam skrivelse den 20 no-
vember 2000 avvisat förslaget om inrättande av äldreombudsman.

Se vård- och omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse den 24 januari 2001.

Vård- och omsorgsnämnden ansåg den 25 januari 2001 (§ 12) att en funktion 
som har en organisatorisk tillhörighet utanför förvaltningarna kan underlätta 
möjligheterna till kommunikation mellan enskilda medborgare och olika 
verksamheter inom kommunen.

I budget för 2001, som antogs av kommunfullmäktige den 14 december 2000 
(§ 231), finns anslag med för inrättande av äldreombudsman.

Se stadskontorets tjänsteskrivelse den 14 februari 2001.

Kommunstyrelsen godkände den 7 mars 2001 (§ 83) upprättat förslag till 
avtal med Härryda, Kungsbacka och Partille kommuner om samverkan 
avseende kommunal ombudsman för äldre och i vissa fall funktionshindrade.

Kommunstyrelsen beslutade samtidigt att ombudsmannen för Mölndals del 
skall verka både för äldre och funktionshindrade.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 120 forts.

Kommunstyrelsen uppdrog åt kommundirektören att utse person att ingå
i samrådsorganet och åt stadskontoret att verkställa avtalet.

Kommunstyrelsen föreslog i § 83/2001 att fullmäktige skulle besluta att 
motionen därmed skulle anses vara besvarad.

Kommunfullmäktige bordlade ärendet i § 76 och 103/2001.

Anföranden

Anföranden hålls av Laila Åkerberg (mp), Sonja Gustafsson (spi) och
Benny Strandberg (kd).

Yrkande

Benny Strandberg yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut i enlighet med kommunstyrelsens förslag

Kommunfullmäktige beslutar att motionen skall anses vara besvarad dels 
med hänvisning till att anslag för inrättande av ombudsman beviljats i bud-
get för 2001, dels till de åtgärder kommunstyrelsen vidtagit i § 83/2001.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Handling 2001:51
Utdrag: § 121 Dnr 502/00 511
Lars G Andersson
Gatunämnden Svar på motion om förbättring av trafikförhållandena i anslutning 

till Torrekullamotet

Kommunfullmäktige beslutade den 22 november 2000 (§ 222) att till 
kommunstyrelsen för beredning överlämna en av Lars G Andersson, Sonja 
Gustafsson och Beatrice Philipson undertecknad motion. I motionen föreslår 
Sveriges Pensionärers Intresseparti att fullmäktige skall besluta

”att uppdra åt gatukontoret i samråd med Vägverket utreda möjligheten att 
vidta åtgärder för en säkrare trafik, t.ex. genom anordnande av cirkulations-
platser (rondeller) eller annat säkerhetshöjande arrangemang vid

- korsningen mellan avfarten från Torrekullamotet och vägen mellan via-
dukterna över motorvägen resp. järnvägen

- korsningen där Kungsbackavägen byter namn till Gamla Riksvägen.”

Ärendeberedning

Se gatukontorets tjänsteskrivelse den 31 januari 2001. 

Gatunämnden tillstyrkte motionen den 12 februari 2001 (§ 34), med hän-
visning till att redovisade förslag kommer att ingå i utredningen om framtida 
trafikstruktur i Kållered.

Kommunstyrelsen har upprättat följande förslag till beslut den 7 mars 2001 
(§ 88)

- Fullmäktige bifaller motionen med hänvisning till att förslaget kommer 
att ingå i utredningen om framtida trafikstruktur i Kållered.

Kommunfullmäktige bordlade ärendet i § 77 och 104/2001.

Anföranden

Anföranden hålls av Åke Bergendahl (kd), Hans Bergfelt (m), Ingemar 
Johansson (c), Rosi Tholin (fp) och Mabel Hagman (s).

Kommunfullmäktiges beslut i enlighet med kommunstyrelsens förslag

Kommunfullmäktige bifaller motionen med hänvisning till att förslaget 
kommer att ingå i utredningen om framtida trafikstruktur i Kållered.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Handling 2001:63
Utdrag: § 122 Dnr 297/00 224
Benny Strandberg
Näringslivsutskottet
Gatunämnden

Svar på motion om skyltning av verksamheter vid Bangårdsvägen i 
Kållered

Kommunfullmäktige beslutade den 14 juni 2000 (§ 136) att till kommun-
styrelsen för beredning överlämna en av Kristdemokraterna genom Benny 
Strandberg och Marie Berg undertecknad motion.

I motionen föreslås att

”låta uppföra annonspelare för verksamheterna i området kring Bangårds-
vägen – Kålleland. Gärna en i vardera korsningarna Labackavägen/Eken-
leden samt Ekenleden/Bangårdsvägen”.

Ärendeberedning

Se stadskontorets tjänsteskrivelse den 5 september 2000.

Se näringslivsutskottets protokoll den 18 september 2000 (§ 70). Utskottet 
finner att behovet av att synas är stort för många företag och att det bör ske 
i ordnade former. Utskottet förordar att den lokala företagarföreningen eller 
några av de ”ledande” företagen i området tar sitt ansvar i likhet med vad 
som skett i Åbro industriområde. Kommunens insats bör begränsas till att 
i samförstånd med t.ex. den lokala företagarföreningen finna en lämplig 
lokalisering och ställa marken till förfogande.  

Se gatukontorets tjänsteskrivelse den 11 september 2000.

Se gatunämndens protokoll den 18 september 2000 (§ 156). Under 1992 
framtogs en lösning med orienteringstavlor och företagsregister och lämpligt 
utrymme för skyltning uppläts och bygglov beviljades hösten 1992. Någon 
skyltning kom dock aldrig till utförande beroende på svårigheten att ena 
näringsidkarna om kostnader och utformning av informationsskyltarna. 
Under 1998 togs nya kontakter med gatukontoret från företag i området om 
uppsättning av informationstavlor. Företagen satte upp en informationstavla 
med ett fåtal företagsnamn. Kvaliteten på anordningen var undermålig och 
den förstördes relativt omgående och någon ny har inte satts upp. 

Se stadsarkitektkontorets tjänsteskrivelse den 20 september 2000.

Se byggnadsnämndens protokoll den 20 september 2000 (§ 168). Nämnden 
förordar en informationstavla för området som helhet, med möjlighet att 
stanna i en parkeringsficka för åtminstone norrifrån kommande trafik.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 122 forts.

Arbetsutskottet uppdrog den 23 oktober 2000 (§ 270) åt näringslivssekre-
teraren att tillsammans med gatukontoret kontakta den lokala företagar-
föreningen/större företag i området för att arbeta fram ett gemensamt förslag.

En förutsättning skulle vara att kostnaderna delas mellan företagarna.

I en gemensam tjänsteskrivelse den 28 februari 2001 redovisar näringslivs-
sekretariatet och gatukontoret det pågående arbetet med utarbetande av 
skyltsättning. Företagen har arbetat fram ett förslag, vilket skall bearbetas 
ytterligare innan bygglovsansökan görs.

Kommunstyrelsen har upprättat följande förslag den 4 april 2001 (§ 99)

- Kommunfullmäktige bifaller motionen med hänvisning till den 
gemensamma tjänsteskrivelsen den 28 februari 2001.

Kommunfullmäktige bordlade ärendet den 25 april 2001 (§ 105).

Anförande

Benny Strandberg (kd) tackar för svaret.

Kommunfullmäktiges beslut i enlighet med kommunstyrelsens förslag

Kommunfullmäktige bifaller motionen med hänvisning till gatukontorets och 
stadskontorets gemensamma tjänsteskrivelse den 28 februari 2001.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande



Sida

MÖLNDALS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2001-05-22 16

Handling 2001:64
Utdrag: § 123 Dnr 469/00 841
Jan Johansson
Näringslivsutskottet
Stadskontoret

Svar på motion om guidade bussturer i samband med EU-
arrangemang

Informationsavdel-
ningen Kommunfullmäktige beslutade den 25 oktober 2000 (§ 197) att till kommun-

styrelsen för beredning överlämna en av Socialdemokraternas fullmäktige-
grupp genom Jan Johansson undertecknad motion.

I motionen föreslås att fullmäktige skall ”besluta att utreda de möjligheter 
som finns att i samband med EU-arrangemang visa upp Mölndals kommun, 
exempelvis genom guidade rundturer”.

Ärendeberedning

Se kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse den 1 februari 2001.

Se protokoll från nämnden för kultur och fritid den 15 februari 2001
(§ 25). Nämnden föreslår att guidade bussturer ordnas i anslutning till 
”Kulturhusens dag” i september. 

Se stadskontorets tjänsteskrivelse den 23 februari 2001. 

Se näringslivsutskottets protokoll den 27 februari 2001 (§ 25). Näringslivs-
utskottet finner det lämpligt att det i kommunen skapas en guideorganisation 
och att lämpligt rundtursprogram utarbetas i samarbete mellan förvaltningar 
och företag.

Kommunstyrelsen uppdrog den 4 april 2001 (§ 102) åt stadskontoret att låta 
utarbeta förslag till guideorganisation för turister och andra besökande.

Kommunstyrelsen upprättade i § 102/2001 förslag till beslut.

Anförande

Jan Johansson tackar för svaret.

Kommunfullmäktiges beslut i enlighet med kommunstyrelsens förslag

Kommunfullmäktige bifaller motionen.
_____
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Handling 2001:65
§ 124 Dnr 410/00 024

Svar på  motion om ändring av pensionsreglemente för 
kommunalråd m.fl. i Mölndals kommun

I en av Kent Helgesson undertecknad motion föreslår Miljöpartiet de gröna 
att kommunfullmäktige skall ändra kommunens pensionsreglemente för 
kommunalråd m fl. 

Ärendeberedning

Se personalkontorets tjänsteskrivelse den 3 december 2000.

På kommunförbundet pågår ett arbeta med att förändra nuvarande PRF-KL 
till ett avgiftsbestämt nettopensionssystem. Ett mål för detta arbete är att ett 
nytt normalpensionsreglemente skall vara färdigt att antas av de enskilda 
kommunerna i god tid innan nästa mandatperiod inleds.

Kommunens arvodesberedning har av kommunfullmäktige fått i uppdrag att 
senast den 31 oktober 2001 lämna ett förslag till nya bestämmelser för arvo-
den och övriga villkor för kommunens förtroendevalda. Dessa bestämmelser 
skall tillämpas från starten av nästa mandatperiod. Avsikten är att även pen-
sionsvillkoren för de politiskt förtroendevalda skall ingå i den översyn arvo-
desberedningen gör inför nästa mandatperiod. Mot bakgrund av detta förslås 
att förändring av gällande pensionsavtal får anstå till kommande mandatpe-
riod.

Personal- och organisationsutskottet föreslår den 12 februari 2001 (§ 20) 
att motionen avslås med hänvisning till personalkontorets yttrande.

Kommunstyrelsen föreslog den 4 april 2001 (§ 109) att motionen skulle 
avslås.

Jäv

På grund av jäv deltar inte Hans Bergfelt (m), Benny Strandberg (kd), 
Jan Kronberg (v), Mabel Hagman (s), Ralf Lorentzon (s) och Marita Aronson 
(fp) i handläggningen av detta ärende. 

Anföranden

Anföranden hålls av Kent Helgesson (mp), Bengt Möndell (m), Åke 
Nises (v), Peter Johnson (kd), Patrik Karlsson (s) och Peter Westlund (v).

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 124 forts.

Yrkanden

Kent Helgesson, med instämmande av Peter Westlund och Patrik Karlsson, 
yrkar att ärendet bordläggs till nästkommande sammanträde.

Bengt Möndell yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på bordläggningsyrkandet och finner att 
det antas.

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige bordlägger ärendet till nästkommande sammanträde.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Handling 2001:66
Utdrag: § 125 Dnr 143/00 059
Dagmar Callgard
Samtliga nämnder Svar på motion om inrättande av en material/inventariepool

Kommunfullmäktige beslutade den 29 mars 2000 (§ 67) att till kommun-
styrelsen för beredning överlämna en av Folkpartiet liberalernas fullmäktige-
grupp genom Dagmar Callgard och Marita Aronson undertecknad motion.

I motionen föreslås att kommunfullmäktige skall inrätta en material/inven-
tariepool. Därmed kan förvaltningars kostnader sänkas genom effektiv sam-
ordning av allt material som ligger oanvänt.

Ärendeberedning

Arbetsutskottet uppdrog den 26 april 2000 (§ 123) åt stadskontoret att till-
sätta en projektgrupp för utarbetande av yttrande över motionen.

Stadskontoret har i en tjänsteskrivelse den 9 november 2000 upprättat 
följande förslag till beslut

- Kommunstyrelsen uppmanar nämnderna att innan nya inventarier in-
förskaffas kontrollera med övriga förvaltningar om de har överblivna 
inventarier som kan återanvändas.

- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anse motionen 
besvarad genom stadskontorets yttrande.

Arbetsutskottet remitterade den 20 november 2001 ärendet till arbets- och 
familjestödsnämnden för yttrande.

Se arbets- och familjestödsförvaltningens tjänsteskrivelse den 24 januari 
2001.

Se arbets- och familjestödsnämndens protokoll den 22 februari 2001 (§ 21). 
Nämnden anser att Neonhuset (kommunens arbetslöshetsprojekt sedan 
1995) skall vara ett självklart alternativ för det material som är överblivet och 
skall avskaffas från förvaltningarna. Neonhuset bör även få möjlighet 
att fungera som förmedling av möbler och inventarier i den mån som detta 
fungerar inom ramen för dagens verksamhet. Vid behov av renoverings-, 
omklädnings- och sömnadsuppdrag hos förvaltningarna skall i första hand 
Neonhuset och Hantverksgården anlitas. Neonhuset skall därtill även kunna 
ta emot uppdrag från förvaltningarna för enklare tillverkning av material i 
likhet med Hantverksgårdens textila verksamhet.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 125 forts.

Kommunstyrelsen uppmanade den 4 april 2001 (§ 115) nämnderna att innan 
nya inventarier anskaffas, dels kontrollera med övriga förvaltningar om de 
har överblivna inventarier som kan återanvändas, dels kontakta arbets- och 
familjestödsförvaltningen, Neonhuset. Inventarier som byts ut men som kan 
återanvändas skall lämnas till Neonhuset.

Kommunstyrelsen upprättade i § 115/2001 förslag till beslut.

Jäv

P.g.a. jäv deltar inte Benny Strandberg (kd) i handläggningen av detta ärende.

Anförande

Dagmar Callgard tackar för svaret.

Kommunfullmäktiges beslut i enlighet med kommunstyrelsens förslag

Kommunfullmäktige beslutar att motionen skall anses vara besvarad med 
hänvisning till kommunstyrelsens uppmaning till nämnderna avseende 
överblivna inventarier.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Handling 2001:49
Utdrag: § 126 Dnr 428/00 101
Maj Keidser
Suzan Gelesits
Marie Berg

Svar på motion om nyrekrytering av politiker inför nästa mandat-
period

Rosi Tholin
Maija Savolainen
Sonja Gustafsson
Laila Åkerberg
Inga Johnsson
Kommunstyrelsen
Presidie- och grupp-
ledaregruppen

Kommunfullmäktige beslutade den 27 september 2000 (§ 176) att till kom-
munstyrelsen för beredning överlämna en av samtliga partiers kvinnliga 
ledamöter undertecknad motion.

I motionen föreslås att fullmäktige skall uppmana ”de politiska partierna att 
i nomineringsarbetet inför nästa mandatperiod,

• förbättra informationen inför det politiska uppdraget i syfte att minska 
antalet avhopp och byten under perioden,

• göra extra ansträngningar för att nominera kvinnor till politiska upp-
drag med målet att andelen kvinnor skall uppgå till ca 50%,

• att kommunstyrelsen får i uppdrag att göra en utvärdering av hur man 
lyckats i de båda fallen. Utvärderingen bör föreläggas kommunfull-
mäktige”.

Göteborgsregionens kommunalförbund (GR) har i maj 1998 gjort en utred-
ning om orsakerna till politikeravhopp.

GR:s utredning byggde på en enkät till 3 960 politiker under perioden januari 
1994 – oktober 1997. Det var 17% som hoppade av sina uppdrag, varav 
endast 6% uppgav att de inte kunde tänka sig att ta något nytt uppdrag vid 
ett senare tillfälle.

Konflikter mellan politik och förvärvsarbete anges som de starkaste skälen. 
I gruppen som hoppar av politiken finns en högre andel som gör det av 
politiska skäl.

Ärendeberedning

Kommunstyrelsens har den 7 mars 2001 (§ 81) föreslagit att fullmäktige skall 
överlämna förslagen i motionen till de politiska partierna för beaktande inför 
kommunvalet 2002.

Kommunfullmäktige bordlade ärendet i § 75/2001.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 126 forts.

Anföranden

Anföranden hålls av Maj Keidser (s), Kent Helgesson (mp), Maija 
Savolainen (v), Hans Bergfelt (m), Rosi Tholin (fp), Ralf Lorentzon (s), 
Bengt Möndell (m), Stefan Robertson (fp), Marie Berg (kd), Berndt Run-
berg (s), Laila Åkerberg (mp), Sonja Gustafsson (spi) och Åke Nises (v).

Yrkanden

Maj Keidser yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med följande 
tilläggsyrkanden

1. Fullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att göra en utvärdering efter 
nästa val, hur kvinnorepresentationen har förändrats i fullmäktige och i 
nämnderna. Efter halva mandatperioden skall utvärdering göras av hur 
stor andelen avhopp från politiska uppdrag är.

2. Fullmäktige uppdrar åt kommunfullmäktiges presidium att tillsammans 
med gruppledargruppen i fullmäktige utreda de politiska arbetsformerna 
och politikerrollen och återkomma till fullmäktige med förslag till åt-
gärder, som kan genomföras inför nästa mandatperiod.

Maija Savolainen, Hans Bergfelt, Rosi Tholin, Stefan Robertson, Marie 
Berg, Berndt Runberg, Sonja Gustafsson och Kent Helgesson yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag med Maj Keidsers tilläggsyrkanden.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att 
det bifalles.

Ordföranden ställer därefter proposition på Maj Keidsers tilläggsyrkande 1 
och finner att det bifalles.

Ordföranden ställer slutligen proposition på Maj Keidsers tilläggsyrkande 2 
och finner att det bifalles.

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige överlämnar förslagen i motionen till de politiska parti-
erna för beaktande inför kommunvalet 2002.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 126 forts.

Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att göra en utvärdering 
efter nästa val, hur kvinnorepresentationen har förändrats i fullmäktige och 
i nämnderna. Efter halva mandatperioden skall utvärdering göras av hur stor 
andelen avhopp från politiska uppdrag är.

Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunfullmäktiges presidium att till-
sammans med gruppledargruppen i fullmäktige utreda de politiska arbets-
formerna och politikerrollen och återkomma till fullmäktige med förslag 
till åtgärder, som kan genomföras inför nästa mandatperiod.
_____
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Handling 2001:67
Utdrag: § 127 Dnr 203/99 214
Planeringsutskottet

Antagande av detaljplan för golfbana i Alvered - Balltorp

Ett förslag till detaljplan för golfbana i Alvered – Balltorp har upprättats. 
Planen har varit utställd för granskning den 12 februari - 9 mars 2001. 
Inga ändringar har gjorts efter utställningen.

Syftet med planen är att lämna planmässiga förutsättningar för utbyggnad 
av en golfbana i Alvered – Balltorp. Golfbanan eftersträvar en miljöprofil 
och särskilda skötselråd, anvisningar och riktlinjer har tagits fram för om-
rådet för att garantera bevarandet och i viss mån förstärka värdefulla natur-
och kulturarv.

Ärendeberedning

Se planbeskrivning den 9 januari 2001.
Se utställningsutlåtande den 18 april 2001.

Planeringskontoret har den 18 april 2001 (§ 32) föreslagit att kommunfull-
mäktige skall anta detaljplanen för golfbana i Alvered – Balltorp, upprättad 
den 9 januari 2001.

Kommunstyrelsen konstaterade den 3 maj 2001 (§ 133) för egen del att 
föreslagen vägdragning avser trafik till golfbanan, medan en framtida 
planläggning av bostäder i golfbanans närhet förutsätter att annan väg 
anläggs.

Kommunstyrelsen upprättade i § 133/2001 följande förslag till beslut

- Fullmäktige antar detaljplan för golfbana i Alvered – Balltorp, upprättad 
den 9 januari 2001.

Anföranden

Anföranden hålls av Jan Kronberg (v), Laila Åkerberg (mp), Kent Helges-
son (mp), Hans Bergfelt (m), Marita Aronson (fp), Benny Strandberg (kd), 
Mabel Hagman (s), Hans Sternlycke (mp), Maj Keidser (s), Berndt Run-
berg (s), Kjell Tengelin (m) och Åke Nises (v).

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 127 forts.

Yrkanden

Hans Bergfelt, med instämmande av Benny Strandberg, Mabel Hagman, 
Marita Aronson och Berndt Runberg, yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.

Laila Åkerberg, med instämmande av Kent Helgesson, yrkar avslag på 
kommunstyrelsens förslag.

Hans Bergfelt och Benny Strandberg, med instämmande av Mabel Hagman, 
yrkar att kommunfullmäktige skall konstatera för egen del att föreslagen 
vägdragning avser trafik till golfbanan, medan en framtida planläggning av 
bostäder i golfbanans närhet förutsätter att annan väg anläggs.

Kent Helgesson yrkar att kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda gällande 
fastighetsbildning avseende fastigheten Alvered 1:7.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att 
det bifalles.

Ordföranden ställer därefter proposition på Hans Bergfelts och Benny 
Strandbergs tilläggsyrkande och finner att det bifalles.

Ordföranden ställer slutligen proposition på Kent Helgessons tilläggsyrkande 
och finner att det bifalles.

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige antar detaljplan för golfbana i Alvered – Balltorp, 
upprättad den 9 januari 2001.

Kommunfullmäktige konstaterar att förslagen vägdragning avser trafik till 
golfbanan, medan en framtida planläggning av bostäder i golfbanans närhet 
förutsätter att annan väg anläggs.

Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att utreda gällande fastig-
hetsbildning avseende fastigheten Alvered 1:7.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 127 forts.

Reservationer

Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverar sig mot kommunfullmäktiges 
beslut (bilaga 1, § 127).

Miiljöpartiet de Gröna reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut att 
anta detaljplanen (bilaga 2, § 127).
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Handling 2001:68
Utdrag: § 128 Dnr 193/01 261
Lokalförsörjnings-
utskottet Arrendeavtal för golfbana i Alvered - Balltorp
Alvereds Golf AB

Ett förslag till arrendeavtal har upprättats med Alvereds Golf AB. 
Upplåtelsetiden är 1 juli 2001 – 30 juni 2026 med en uppsägningstid av två 
år. Vid utebliven uppsägning förlängs avtalet med fem år i taget.

Ärendeberedning

Se Samfasts tjänsteskrivelse den 9 april 2001.

Lokalförsörjningsutskottet har den 19 april 2001 (§ 31) föreslagit att 
kommunfullmäktige skall godkänna arrendeavtal med Alvereds Golf AB.

Kommunstyrelsen har den 3 maj 2001 (§ 140) upprättat följande förslag till 
beslut

- Fullmäktige godkänner arrendeavtal med Alvereds Golf AB.

Anföranden

Anföranden hålls av Hans Sternlycke (mp), Hans Bergfelt (m), Mabel Hag-
man (s), Laila Åkerberg (mp), Hans-Ove Nilson (m), Ingemar Johansson (c) 
och Berndt Runberg (s).

Yrkanden

Hans Sternlycke (mp) yrkar att målsättningen bör vara att kemiska behand-
lingsmedel och konstgödsel inte skall användas på golfbanan.

Hans Bergfelt, med instämmande av Hans-Ove Nilson och Berndt Runberg 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Hans Bergfelt, Mabel Hagman och Hans-Ove Nilson yrkar avslag på Hans 
Sternlyckes yrkande.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att 
det bifalles.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 128 forts.

Ordföranden ställer därefter proposition på Hans Sternlyckes yrkande och 
finner att det avslås.

Kommunfullmäktiges beslut i enlighet med kommunstyrelsens förslag

Kommunfullmäktige godkänner arrendeavtal med Alvereds Golf AB.

Ej deltagande i beslut

Vänsterpartiets fullmäktigegrupp deltar inte i kommunfullmäktiges beslut.

Miljöpartiet de Grönas fullmäktigegrupp deltar inte i kommunfullmäktiges 
beslut vad avser godkännande av arrendeavtal.
_____
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Handling 2001:69
§ 129 Dnr 185/01 754

Höjning av försörjningsnormen för barn samt begäran om kost-
nadstäckning

Riksnormen avseende försörjningsstöd (socialbidrag) regleras dels i Social-
tjänstlagen och dels i socialtjänstförordningen. Den fastställs varje år av 
regeringen genom en ändring i förordningen.

Barnbidraget har höjts för alla barnfamiljer fr.o.m. den 1 januari 2001 med 
100 kronor per månad för ett barn. Barnfamiljer med försörjningsstöd får 
genom att alla inkomster avräknas inte del av barnbidragshöjningen.

Svenska kommunförbundet har i en PM den 8 februari 2001 redogjort för de 
rättsliga förutsättningarna när det gäller barnbidragshöjning och beräkning av 
socialbidrag.

Länsrätten i Vänersborg har i dom den 24 april 2001 upphävt Vänersborgs 
arbetsmarknads- och socialnämnds beslut om höjning av barnnormen i för-
sörjningsstödet med 100 kronor fr.o.m. den 1 mars 2001.

Ärendeberedning

Se arbets- och familjestödsförvaltningens tjänsteskrivelse den 9 mars 2001. 

Arbets- och familjestödsnämndens arbetsutskott har i § 45/01 upprättat 
följande förslag till beslut 

- Nämnden hemställer hos kommunfullmäktige att försörjningsstöds-
normen för barn höjs med 100 kronor per månad utöver den av rege-
ringen fastställda riksnormen och att nämnden erhåller kostnadstäck-
ning för höjningen med 520 000 kronor.

Arbets- och familjestödsnämnden har den 22 mars 2001 (§ 40) beslutat att 
höja den s.k. barnnormen med 100 kronor och att höjningen skall gälla 
fr.o.m. den 1 januari 2001.

Arbets- och familjestödsnämnden har i § 40/01 föreslagit att kommunfull-
mäktige skall bevilja 780 000 kronor för täckning av de ökade kostnaderna.

Efter att Länsrättens i Vänersborg dom blivit känd har arbets- och familje-
stödsnämnden den 26 april 2001 (§ 63) beslutat vidhålla sitt beslut  i 
§ 40/2001, vilket innebär att nämnden höjer barnnormen med 100 kronor 
fr.o.m. den 1 januari 2001.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 129 forts.

Kommunstyrelsen har den 3 maj 2001 (§ 134) föreslagit att fullmäktige skall 
avslå arbets- och familjestödsnämndens framställning om 780 000 kronor.

Yrkande

Lennart Persson (fp) föreslår att ärendet återremitteras till kommunstyrelsen i 
avvaktan på slutlig rättslig prövning av motsvarande beslut i Trollhättans 
kommun.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på återremissyrkandet och finner att det 
bifalles.

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige återremitterar ärendet till kommunstyrelsen i avvaktan 
på slutlig rättslig prövning av motsvarande beslut i Trollhättans kommun.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Handling 2001:70
Utdrag: § 130 Dnr 195/01 253
Planeringsutskottet
Shurgard Storage 
Centers Sweden KB

Försäljning av del av fastigheterna Åby 1:72 och 1:98 –
avtal 10-2001

Ekonomiavdelningen
Ett förslag till avtal har upprättats om försäljning av del av fastigheterna Åby 
1:72 och 1:98 vid Skedebrogatan i Mölndal till Shurgard Storage Centers 
Sweden KB. Området har en areal på ca 8 720 kvm och är idag bebyggt med 
ett lagerhotell.

Ärendeberedning

Se planeringskontorets tjänsteskrivelse den 10 april 2001.

Se planeringsutskottets protokoll den 18 april 2001 (§ 43).

Kommunstyrelsen har upprättat förslag till beslut den 3 maj 2001 (§ 132).

Anföranden

Anföranden hålls av Hans Sternlycke (mp), Thomas Claéson (m) och Kent 
Helgesson (mp).

Kommunfullmäktiges beslut i enlighet med kommunstyrelsens förslag

Kommunfullmäktige godkänner försäljningen av del av fastigheterna Åby 
1:72 och 1:98 enligt avtal 10-2001.

Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att i händelse av for-
mella hinder i samband med försäljningens genomförande godkänna erfor-
derliga justeringar i avtalstext och/eller överlåtelse av egendomen till annan 
juridisk person.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Handling 2001:71
Utdrag: § 131 Dnr 391/00 290
Lokalförsörjnings-
utskottet Tilläggsanslag för Eklanda förskola
Barnomsorgs- och ut-
bildningsnämnden
Ekonomiavdelningen

Eklandaområdet är i stort behov av fler permanenta förskoleavdelningar för 
att dels möta den stora efterfrågan, dels ersätta provisoriska avdelningar.

I investeringsbudget 2001 finns avsatt 11 mkr för en ny förskola i Eklanda 
med fem avdelningar.

Ett lokalprogram med systemskisser har tagits fram och de visar på en total-
kostnad på 20 mkr, dvs. 9 mkr mer än som finns budgeterat.

Ärendeberedning

Se Samfasts tjänsteskrivelse den 10 april 2001.

Lokalförsörjningsutskottet har den 19 april 2001 (§ 35) föreslagit att ytter-
ligare 9 mkr avsätts till förskola i Eklanda samt att tillstånd lämnas till 
genomförande av projektet.

Se barnomsorgs- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 28 mars 
2001.

Barnomsorgs- och utbildningsnämnden har den 11 april 2001 (§ 34) begärt 
ytterligare 9 mkr för förskola i Eklanda utöver de 11 mkr som finns med i 
budget/plan 2001-2003. Tillstånd önskas även för start av byggnationen.

Kommunstyrelsen har upprättat förslag till beslut den 3 maj 2001 (§ 142).

Anföranden

Anföranden hålls av Marita Aronson (fp), Patrik Karlsson (s), Hans Stern-
lycke (mp) och Benny Strandberg (kd).

Kommunfullmäktiges beslut i enlighet med kommunstyrelsens förslag

Kommunfullmäktige beviljar barnomsorgs- och utbildningsnämnden ytter-
ligare 9 mkr för uppförande av ny förskola i Eklanda, att täckas genom upp-
låning.

Byggnationen får startas under 2001.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Handling 2001:72
§ 132 Dnr 541/00 024

Arvodesberedningens begäran om förtydligande av kommun-
fullmäktiges beslut om arvodesberedningens uppgift 

Arvodesberedningen har den 12 december 2000 (§ 23) begärt följande klar-
läggande av kommunfullmäktige

”Angivande av det politiska organ som kommunfullmäktige ger uppdraget att 
utreda och lämna förslag till organisation för den politiska kommun-
ledningen under kommande mandatperiod med beaktande av ovanstående 
tidsram”.

Kommunfullmäktige remitterade den 31 januari 2001 (§ 32) ärendet till 
kommunstyrelsen för beredning.

Ärendeberedning

Arbetsutskottet uppdrog den 12 mars 2001 (§ 62) åt stadsjuristen att utarbeta 
ett förslag enligt vilket 

• Personal- och organisationsutskottet får i uppdrag att utreda den poli-
tiska organisationen för mandatperioden 2003 – 2006.

• Arvodesberedningen får i uppdrag att utarbeta förslag till arvodes-
konstruktion.

Se stadsjuristens tjänsteskrivelse den 9 april 2001.

Kommunstyrelsen har upprättat följande förslag till beslut den 3 maj 2001 
(§ 135)

1. Fullmäktige meddelar arvodesberedningen att kommunstyrelsens 
personal- och organisationsutskott har att utreda och lämna förslag till 
organisation för den politiska kommunledningen för ställningstagande

       i kommunstyrelsen och kommunfullmäktige.

2. Fullmäktige uppdrar åt personal- och organisationsutskottet och arvo-
desberedningen att efter samråd, senast den 30 juni 2002, lämna förslag 
till politisk organisation för mandatperioden 2003 – 2006 respektive 
förslag till arvodesbestämmelser för samma tidsperiod.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 132 forts.

3. Fullmäktige beslutar behandla förslag till arvodesbestämmelser vid sitt 
första sammanträde med nyvalda fullmäktige 2002.

4. Fullmäktige beslutar att § 35 i kommunfullmäktiges arbetsordning skall 
ha följande lydelse

” På det första sammanträdet med nyvalda fullmäktige väljer fullmäktige 
en arvodesberedning för den löpande mandatperioden.

Arvodesberedningen består av 9 ledamöter och lika många ersättare.

Bland ledamöterna väljer fullmäktige vid samma tillfälle en ordförande 
och en vice ordförande för den tid som de har valts att vara ledamöter.

Arvodesberedningen skall senast den 30 juni det år då val till kommun-
fullmäktige äger rum lägga fram förslag till arvodering av kommunled-
ningsorganisationen samt övriga politiska förtroendeuppdrag kommande 
mandatperiod.

För arvodesberedningens arbetsformer skall i tillämpliga delar gälla vad 
som i kommunallagen och reglementen är föreskrivet för nämnder.”

Anföranden

Anföranden hålls av Lars-Axel Karlsson (s), Peter Westlund (v), Laila 
Åkerberg (mp), Hans Bergfelt (m), Lars G Andersson (spi), Kent Helges-
son (mp), Patrik Karlsson (s), Maj Keidser (s), Bengt Möndell (m), Ralf 
Lorentzon (s), Åke Nises (v) och Peter Johnson (kd).

Yrkanden

Lars-Axel Karlsson, med instämmande av Peter Westlund, Lars G Anders-
son, Maj Keidser, Bengt Möndell, Ralf Lorentzon, Peter Johnson och Patrik 
Karlsson, yrkar att ärendet skall återremitteras.

Kent Helgesson yrkar bifall till förslaget i punkt 1 och avslag på övriga för-
slag.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 132 forts.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på återremissyrkandet och finner att det 
bifalles.

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige återremitterar ärendet till kommunstyrelsen för  
ytterligare utredning av tidplanen.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Handling 2001:73
§ 133 Dnr 214/01 620

Interpellation om stöd till barn med särskilda behov

Rosi Tholin (fp) ställde en interpellation om stöd till barn med särskilda 
behov till barnomsorgs- och utbildningsnämndens ordförande Patrik 
Karlsson (s) vid kommunfullmäktiges sammanträde den 25 april 2001 
(§ 111).

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige bordlägger ärendet till nästkommande sammanträde 
den 13 juni 2001.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Handling 2001:74
§ 134 Dnr 62/01 315

Svar på motion om parkeringsplats vid pendeltågsstationen 
i Lindome

Kommunfullmäktige beslutade den 31 januari 2001 (§ 33) att till kommun-
styrelsen för beredning överlämna en av Sveriges Pensionärers Intresseparti 
genom Beatrice Philipson undertecknad motion.

I motionen föreslås att kommunen inköper fastigheten mitt emot Lindome 
station och anlägger en parkeringsplats särskilt för pendlare.

Ärendeberedning

Se gatukontorets tjänsteskrivelse den 21 mars 2001.

Gatunämnden avstyrker motionen den 10 april 2001 (§ 69), med motive-
ringen att det f.n. inte finns något behov av ytterligare parkeringsplatser 
utöver dem som finns på de befintliga parkeringsplatserna vid pendel-
tågsstationen.

Se arbetsutskottets protokoll den 23 april 2001 (§ 103).

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

- Fullmäktige avslår motionen med hänvisning till gatunämndens yttrande.

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige bordlägger ärendet till nästkommande sammanträde 
den 13 juni 2001.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Handling 2001:75
§ 135 Dnr 95/01 710

Svar på motion om att tillskriva regeringen om att få bli försöks-
kommun om valfrihet i barnomsorgen

Kommunfullmäktige beslutade den 28 februari 2001 (§ 50) att till kommun-
styrelsen för beredning överlämna en av Kristdemokraterna genom Benny 
Strandberg undertecknad motion.

I motionen föreslås att fullmäktige skall besluta följande

-     ”Mölndals kommun hos regeringen anhåller om att bli försökskommun 
        för att ta emot de statliga subventionerna och själva avgöra om de
        skall användas till maxtaxa, barnkonto som alternativ till maxtaxa, 
        eller till annan verksamhet som gynnar barnen.

-      Det lokala beslutet i sin tur skall ha de berörda föräldrarnas önskemål 
        och val som utgångspunkt.”

Ärendeberedning

Arbetsutskottet överlämnade den 23 april 2001 (§ 104) ärendet till kommun-
styrelsen utan eget förslag till beslut.

Anmälan om ej deltagande i beslut

Den socialdemokratiska kommunstyrelsegruppen och Jan Kronberg (v) 
anmäler att de inte deltar i beslutet.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

- Fullmäktige bifaller motionen och uppdrar åt kommunstyrelsen att 
tillskriva regeringen.

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige bordlägger ärendet till nästkommande sammanträde 
den 13 juni 2001.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Utdrag: § 136
Informationscentralen
Vaktmästeriet Flyttning av sammanträden m.m.

1. Kommunfullmäktiges sammanträde den 13 juni 2001 hålls i Eken-
skolans idrottshall.

2. Kommunfullmäktiges sammanträde onsdagen den 29 augusti flyttas 
till torsdagen den 30 augusti 2001 p.g.a. att arrangemanget ”Musik 
på vattnet” på Stensjön, är den 29 augusti.

3. Kommunfullmäktiges sammanträde i oktober skulle hållits i 
Lindome. Men det har nyligen bestämts att behandlingen av budget för 
2002 kommer att ske i oktober. I stället kommer kommunfullmäktiges 
sam-manträde den 26 september 2001 att hållas i Lindome.

_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Utdrag: § 137 Dnr 275/01 311
Kaj Johansson

Interpellation till lokalförsörjningsutskottets ordförande om 
underhåll av enskild väg till Torrekulla Turiststation

Ingemar Johansson och Bengt Spiik (c) lämnar en interpellation till lokal-
försörjningsutskottets ordförande enligt följande

”1. Anser Du inte att vägen behöver repareras? Inget har hänt med vägen på 
4 – 5 år – förmodligen längre.

2. Vem anser Du skall bekosta vägreparation?

3. Anser kommunen (Samfast), att ”ersättning för underhåll av vägen” 
innefattar, att Kållereds vägförening skall rusta upp enskilda vägen till 
turiststationen?

4. Skall ytterligare en sommar gå innan vägen får en normal standard?

5. Bör inte gatukontoret ha ansvaret även för enskilda vägen till Torrekulla 
turiststation?”

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Ordföranden meddelar att interpellationen om möjligt skall besvaras vid 
nästkommande sammanträde.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Utdrag: § 138 Dnr 276/01 459
Bengt Odlöw

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande om förpacknings-
sopor kring Kållereds Köpstad

Ingemar Johansson och Bengt Spiik (c) lämnar en interpellation till kom-
munstyrelsens ordförande enligt följande

”Vägverket har självklart ansvaret för motorvägen, men vem städar bort 
förpackningssopor som kommer från Köpstaden?

Kan kommunen agera så att den oönskade soptippen försvinner?”

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Ordföranden meddelar att interpellationen om möjligt skall besvaras vid 
nästkommande sammanträde.
_____
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Urdrag: § 139 Dnr 277/01 331
Kjell Tengelin

Interpellation till gatunämndens ordförande om skötsel av 
kommunens bostadsnära skogsdungar

Ingemar Johansson och Bengt Spiik (c) lämnar en interpellation till gatu-
nämndens ordförande enligt följande

”1. Hur länge skall man behöva vänta på en uppröjning i ett trädbevuxet 
område efter det att man har påtalat faran för berörd ansvarig?

2. Hur ofta gås dessa bostadsnära skogsdungar igenom med avseende på 
döda grenar och risken för nedfallande träd?

3. Avverkar man område efter område eller tar man en bit här och en bit 
där?

4. Hur görs prioriteringen av dessa områden?

5. Är det så illa att den som gapar högst och mest får hjälpen först?

6. Får de boende röja själva i närheten av sina bostadsområden?

7. Vem har ansvaret om det skulle hända en olycka med exempelvis en 
nedfallande gren?”

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Ordföranden meddelar att interpellationen om möjligt skall besvaras vid 
nästkommande sammanträde.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Utdrag: § 140 Dnr 269/01 401
Berndt Runberg

Interpellation till miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande om 
miljökvalitetsnormer

Jan Kronberg (v) lämnar en interpellation till miljö- och hälsoskydds-
nämndens ordförande enligt följande

”- Finns det miljökvalitetsnormer som överskrids i Mölndal?

- Om så är fallet, var och när överskrids dessa?

- Efter 2005 uppfattar jag att miljökvalitetsnormerna ej får överskridas. 
Hur skall detta mål uppnås?”

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Ordföranden meddelar att interpellationen om möjligt skall besvaras vid 
nästkommande sammanträde.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Utdrag: § 141 Dnr 270/01 026
Ralf Lorentzon

Interpellation till personal- och organisationsutskottets ordförande 
om konsekvensbeskrivning av arbetsmiljön

Maija Savolainen (v) lämnar en interpellation till personal- och organisa-
tionsutskottets ordförande enligt följande

”- När gjordes senast sådana konsekvensbeskrivningar av arbetsmiljön i 
varje förvaltning?

- Var kan man läsa om de senast gjorda beskrivningarna?

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Ordföranden meddelar att interpellationen om möjligt skall besvaras vid 
nästkommande sammanträde.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Utdrag: § 142 Dnr 271/01 811
Peter Johnson

Interpellation till ordföranden i nämnden för kultur och fritid om 
äventyrsbad i Åby Fritidscenter

Patrik Karlsson (s) lämnar en interpellation till ordföranden i nämnden för 
kultur och fritid enligt följande

”Är du beredd att verka för att ombyggnad till äventyrsbad kommer till 
stånd? Om du svarar ja på den frågan så skulle jag också vilja veta när du 
tycker det är realistiskt att vi på Åby Fritidscenter har möjlighet att åka i 
Space Bowlen? Dvs. när kan det tänkas vara klart?”

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Ordföranden meddelar att interpellationen om möjligt skall besvaras vid 
nästkommande sammanträde.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Utdrag: § 143 Dnr 272/01 311
Kjell Tengelin

Interpellation till gatunämndens ordförande om återställande av 
gator/trottoarer efter bredbandsnedläggning

Patrik Karlsson (s) lämnar en interpellation till gatunämndens ordförande 
enligt följande

”Varför tar det så lång tid innan gatukontoret lägger igen spåren efter bred-
bandsbolagen? Hur kan man agera så att det sker snabbare än idag?

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Ordföranden meddelar att interpellationen om möjligt skall besvaras vid 
nästkommande sammanträde.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Utdrag: § 144 Dnr 274/01 816
Peter Johnson

Interpellation till ordföranden i nämnden för kultur och fritid om 
fritidsgårdsverksamheten

Laila Åkerberg (mp) lämnar en interpellation till ordföranden i nämnden för 
kultur och fritid enligt följande

”1. Har någon undersökning gjorts som visar hur de inriktningsmål som 
kultur- och fritid antagit har uppnåtts, exempelvis när det gäller rela-
tioner mellan ungdomarna och vuxna?

2. Man talar nu om en omorganisation på fritidsgårdarna. Är det inte 
viktigare att rekrytera och arbeta för att behålla de fritidsledare som vill 
arbeta på gårdarna genom att se över deras arbetsmiljö?

3. Är det kultur- och fritidsnämndens beslut att nu börja omorganisera?

4. Finns fortfarande ambitionen att det skall finnas minst två personal på 
varje gård?

5. Har personalen på gårdarna erhållit behövlig utbildnings- och personal-
utveckling?

6. Har ungdomarna på gårdarna reagerat på stängningen i Balltorp och i så 
fall hur?

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Ordföranden meddelar att interpellationen om möjligt skall besvaras vid 
nästkommande sammanträde.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Utdrag: § 145 Dnr 264/01 530
Kommunstyrelsen

Motion om stjärntrafik (buss/spårvagn) från Mölndalsbro

I en av Hans Sternlycke undertecknad motion föreslår Miljöpartiet de Gröna 
att fullmäktige skall verka för att

”kollektivtrafiken från Mölndal utöver anknytning till spårtrafik beaktar 
anknytning till andra busslinjer och att tiderna är fasta och att man återinför 
stjärntrafik”.

Kommunfullmäktiges beslut

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Utdrag: § 146 Dnr 266/01 530
Kommunstyrelsen

Motion om ansökan av kommunalt medlemskap i Götalands-
banan/Europabanan

I en av Hans Sternlycke undertecknad motion föreslår Miljöpartiet 
de Gröna att

”Mölndal söker medlemskap i föreningen Götalandsbanan/Europabanan.”

Kommunfullmäktiges beslut

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Utdrag: § 147 Dnr 268/01 730
Kommunstyrelsen

Motion om skolassistenter i skolorna

I en av Maija Savolainen undertecknad motion föreslår Vänsterpartiet

”- att fullmäktige uppdrar åt barnomsorgs- och utbildningsnämnden att 
införa skolassistenter i skolorna

- att denna förbättring införs först i skolor med sämsta betygsstatistiken 
och mest utbränd personal”.

Kommunfullmäktiges beslut

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande


